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Betreft: vragen over problematiek dakloze arbeidsmigranten  

 

Geachte burgemeester en wethouders van Horst aan de Maas, 
 
 
Afgelopen week werden wij allen opgeschrikt door het verschrikkelijke ongeluk in het 
maisveld bij de Erik de Rodeweg in Sevenum. De foto van de achtergebleven schamele 
bezittingen van de nog jonge man uit Litouwen in het veld spreekt tot de verbeelding en was 
schokkend. Ons medeleven gaat uit naar familie, vrienden en betrokkenen. 
 
Je vraagt je af hoe zo iets kan gebeuren, maar vooral ook hoe dit voorkomen had kunnen 
worden. Er zijn steeds meer berichten over dakloze arbeidsmigranten die her en der in onze 
gemeente en in onze buurgemeenten uit nood in de buitenlucht slapen. Met het groeiend 
aantal arbeidsmigranten in onze regio zal ook het aantal daklozen waarschijnlijk alleen maar 
stijgen, zeker als we niet de juiste maatregelen nemen om dit te voorkomen. 
 
In De Limburger stonden afgelopen week twee artikelen over de zorgen rondom de toename 
van dakloze arbeidsmigranten. Beide artikelen laten zien dat er in de gemeente Horst aan 
de Maas (en ook in de aangrenzende gemeenten) weinig zicht is op de grootte van het 
probleem. Er wordt (wat betreft de gemeente Horst aan de Maas) gesproken over een 
'onzichtbare groep’. Er wordt ook aangegeven dat de gemeente Horst aan de Maas gaat 
deelnemen aan een landelijke proef om verblijfsadressen van kortverblijvende 
arbeidsmigranten te registreren om een beter beeld te krijgen van het aantal en 
de verblijfplaatsen. Het verbeteren van het inzicht zou gerichter beleid mogelijk moeten 
maken. 
 
Eén van de oorzaken van dakloosheid onder arbeidsmigranten is gelegen in het feit dat de 
tewerkstelling van arbeidsmigranten meestal gekoppeld is aan de huisvesting. In de praktijk 
betekent dit dat indien de arbeidsmigrant ontslagen wordt, deze meteen ook zijn huisvesting 
kwijt is. En andersom: als de arbeidsmigrant uit huis gezet wordt, betekent dat veelal ook 
ontslag. Tel daarbij op dat veel arbeidsmigranten voor hun komst naar Nederland óók 
afhankelijk zijn van de werkgever/huisvester, die het vervoer regelt van het thuisland naar 
Nederland. Komen ze op straat te staan dan hebben ze vaak de middelen niet om naar hun 
thuisland terug te keren. Met alle problemen van dien, die nu zichtbaar worden. 
 
De SP Horst aan de Maas is, zoals u weet, al jaren actie aan het voeren rondom de 
huisvesting van arbeidsmigranten en de bijbehorende problematiek voor de inwoners van 
de gemeente. Het zorgen voor een sluitende administratie van de verblijfsplaatsen van 
arbeidsmigranten zien wij ook als een oplossing om de verschillende problemen in beeld te 
brengen en te houden. Denk naast dakloze arbeidsmigranten ook 
aan grootschalige cumulatie van arbeidsmigranten in bepaalde delen van onze gemeente. 
Wat echter veel belangrijker is, is het reguleren van arbeidsmigratie. Hiervoor moet beleid 
worden bepaald, én misschien nog wel belangrijker, ook worden uitgevoerd en 
gehandhaafd. 
 



Het al bestaande beleid in de gemeente Horst aan de Maas rondom de huisvesting van 
arbeidsmigranten wordt in veel gevallen die ons ter ore komen niet uitgevoerd. Zoals 
bijvoorbeeld het voeren van een omgevingsdialoog met omwonenden van nieuwe 
huisvestingslocaties voor het verlenen van vergunningen of het niet handhaven van 
situaties waar geen vergunning aanwezig is. Wij maken ons daarom ook zorgen over hoe 
de gemeente dit nieuwe nog ‘onzichtbare’ probleem gaat aanpakken. Wij willen u daarom 
de volgende vragen stellen: 
 
1. Wanneer start de landelijke proef om de verblijfsadressen van kort blijvende 
arbeidsmigranten te registreren? 
 
2. Welke gegevens zullen in deze registratie vastgelegd worden en hoe zal daaruit blijken 
welke arbeidsmigranten (mogelijk) dakloos zijn? 
 
3. Zijn deze mogelijk dakloze arbeidsmigranten uit de registratie dan voor de gemeente 
bereikbaar of alleen zichtbaar? 
 
4. In hoeverre kan nu al informatie uit de gemeentelijke basisadministratie worden gehaald 
om mogelijk dakloze arbeidsmigranten (niet kortverblijvend) te kunnen identificeren? 
 
5. Welke mogelijkheden ziet de gemeente in het opvangen en helpen van dakloze 
arbeidsmigranten en in hoeverre worden de bedrijven die deze medewerkers uit hun land 
van herkomst gehaald hebben betrokken bij deze hulp zodat de kosten niet voor de 
samenleving zijn? 
 
6. Welke middelen heeft de gemeente ter beschikking om het mechanisme van “ontslag = 
verlies huisvesting” te doorbreken, door werk en wonen te scheiden? Zoals aanbevolen door 
de commissie Roemer. En is de gemeente bereid die middelen in te zetten? 
 
 
In afwachting van uw reactie, verblijf ik 
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Deze brief wordt ook ter kennisname aan de leden van de gemeenteraad gestuurd. 


